
  

  

  

Referat fra Skolebestyrelsesmøde den 12. januar  

kl. 17.00-20.00 i St. Merløse 

 
  

Tid Dagsorden og referat  

17.00-
17.30 

Budget, gennemgang for 2023   

- Antal elever i læringsklasserne   

- Evt. nyt om kommende budget høring   

 

Faldende elevtal udfordrer budgettet. 
 

Der er søgning på Stestrup Skole fra fritidsbrugere b.la. rollespilsklubben fra Store 
Merløse. Borgermøde om udstykninger i Ugerløse, hvilket kunne få en stor 
betydning for fremtidig skolesøgning.  

 

Hans og Tanja har været på skolebestyrelses forsamling i Holbæk Kommune. 16 
millioner skal “hentes” på skoler i år, 6,7 skal hentes på “Laer”  
 

De kommende besparelser ønsker Rene skal foretages på et oplyst grundlag 
(hvilket ikke findes endnu). De forestående besparelser skal finde sted i 
indeværende år   

17.30-
17:45 

 Kommende høring   

• Der er lagt op til store besparelser for skoleområdet de 
kommende år og der er udsigt til høring omkring dette fra d. 9 
til 22 februar.   

• Hvem deltager i særligt høringsmøde d 9. februar og er med til 
at lave høringssvar.  

 

Skolebestyrelserne samarbejder, kommunalt, for at have en, på visse 
områder, ensartet “front”, i forhold til Kommunen.   
 
Når materialet frigives sender Rene det rundt til skolebestyrelsen. 
 



Hans og Tanja laver høringssvar (de som ikke er til stede ved mødet 
inviteres til at deltage). Høringssvaret sendes ud til bestyrelsen inden 
det kommer afsted. 

17.45-
18:15 

Samarbejdet med Tølløse Skole   

• Tilbagemelding fra TC’s bestyrelse på henvendelse om samarbejde   

• Intern drøftelse om samarbejdet, hvad ønsker vi at prioritere   

• Status på samarbejde med børnehaverne   
 
Hans har talt med skolebestyrelsesformanden Martin fra Tølløse, angående et 
samarbejde i forhold til nuværende 6.klasse på Store Merløse. 
 Rene taler med Steen angående et yderligere forældremøde i Tølløse for 6.klasses 
forældre i Store Merløse. 
I dag har der på Stestrup, været tema om overgangene fra børnehaver til skoler. 
Ønsket er et fremtidigt formaliseret samarbejde. 

18.15-
18:20 

Princip for skole-hjem-samarbejde   
- Arbejdsgruppen er ikke blevet færdig   

18:20-
18:30 

Pause   

18:30-
19:00 

Forventnings afstemning i bestyrelsen   

• Hvordan vil vi gerne arbejde og hvor meget kan vi hver især bidrage med 
fokusområder   

• Skal vi have en forretningsorden? – her kan vi finde inspiration i 
vedhæftede ”drejebog fra gammel til ny bestyrelse”   

• Fører vi tilstrækkeligt tilsyn?   

• Behov for en fælles dropbox eller google drev med diverse dokumenter?   
 
Hans og Rene sætter sig inden næste møde og kommer med et oplæg til 
en forretningsorden. 
 
Der ønskes et billede af skolebestyrelser, med navne under, på hver af de tre 
afdelinger. Dette arbejde med at samlet billederne og få dem sat op. Lars spørger 
Lærke om hun kan ordne det.  
 
Martin Damkjær eller Lærke fra Store Merløse spørges om en Google Drev løsning 
for skolebestyrelsen. Heri ønskes det, at man kan dele dokumenter, herunder hver 
at hver især kan komme med kommentarer til f.eks. høringssvar. 

19:00-
19:30 

Handleplan mod mobning  

• Den handleplan vi har lige nu skal revideres og tilrettes efter behov. Den 
er vedhæftet i ”principper-og-retningslinjer-paa-kildedamsskolen” og 



findes på side 43-48. (her er desuden alle de principper som pt ligger på 
vores hjemmeside)   

• Vi gennemgår denne på mødet og noterer forslag til rettelser og laver 
aftale for endelig godkendelse heraf.   

Der er i de foreliggende principper primært et behov for at få teksten opdateret, i 
forhold til faktuelle rettelser. Dette arbejde, som nu er i gang, fortsættes på 
kommende møder. 

19.30-
19.45 

Tid til at ekstra debat og drøftelse efter behov.  

19:45-
20:00 

Eventuelt og tak for i aften  

  
  
  
  
  
  

  
  

Stestrup, St. Merløse & Ugerløse Skole   
Holbæk Kommune   
Læring og 
trivsel   www.holbaek.dk  

 


